



# Center for Diversity and National Harmony

## Daily News Letter

No.(12), Shwe Li Street,  
Kamayut Township,  
Yangon11041, Myanmar

အတွဲ (၁)၊ အမှတ် (၂၇၃)

နေ့စွဲ။ ၅.၁၁.၂၀၁၅ (ကြာသပတေးနေ့)

စဉ်	နေ့စွဲ	သတင်းဌာန	အကြောင်းအရာ	အကျဉ်းချုပ်
၁	၅.၁၀.၁၅	7 Day Daily No (908) p (1,2)	ဦးသိန်းစိန်	<p><b>သမ္မတကပါတီ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှု ကော်မရှင်သို့ ဒီချုပ်တိုင်ကြား</b></p> <p>မဲဆွယ်စည်းရုံးရေးကာလအတွင်း နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်သည် ပါတီလုပ်ငန်းများတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်း အပေါ် လိုအပ်သလို ဆောင်ရွက်ပေးရန်ဟုဆိုကာ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီက ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သို့ နိုဝင်ဘာ ၂ ရက်နေ့စွဲဖြင့် တိုင်ကြားစာပေးပို့ခဲ့သည်။ သမမတကပါတီလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုသည် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၆၄ ကို ဆန့်ကျင်ချိုးဖောက်ခြင်းဖြစ်ပြီး ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၆၅ ပါ သမ္မတနှင့် ဒုသမ္မတများ ပြုထားသော ကတိသစ္စာကိုပါ ဆန့်ကျင်ချိုးဖောက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဒီချုပ်၏တိုင်ကြားစာတွင် ပါရှိသည်။ သမ္မတကပါတီလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေခြင်းသည် အောက်တိုဘာလအတွင်း ကန့်သလူ၊ ထီးချိုင့်၊ မိတ္ထီလာ၊ မဲခူး၊ ဘုတ်ပြင်းနှင့် ကော့သောင်းမြို့နယ်များသို့ သွားရောက်သော သမ္မတ၏ခရီးစဉ်များအတွင်း ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီဝင်များက ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ခြင်းနှင့် အချို့မြို့များတွင် "ဥက္ကဋ္ဌကြီး ကျန်းမာပါစေ" ကြွေးကြော်ခြင်းများဖြစ်ကြောင်း ဒီချုပ်က ကော်မရှင်ကိုပေးပို့သော စာတွင်ပါရှိသည်။ ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီဥက္ကဋ္ဌဖြစ်သည့် သမ္မတကပါတီလုပ်ငန်းများ မဆောင်ရွက်နိုင်၍ ဒုဥက္ကဋ္ဌ ဦးဌေးဦးကို ဥက္ကဋ္ဌပူးတွဲတာဝန် ထမ်းဆောင်ထားသည်။</p> <p style="text-align: right;">နန္ဒ</p>
၂	၅.၁၁.၁၅	Daily Eleven Pg (2)	သူရဦးရွှေမန်း	<p><b>သူရဦးရွှေမန်းအား ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီမှ ထုတ်ပယ်လိုက်သည်ဆိုသည့်သတင်းမှာ ကောလာဟလဖြစ်ကြောင်း ပါတီပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဌာနမှူးပြော</b></p> <p>လူမှုကွန်ရက်မီဒီယာတွင် ပျံ့နှံ့နေသည့် သူရဦးရွှေမန်းအား ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီမှ ထုတ်ပယ်လိုက်ပြီဆိုသည့် သတင်းမှာ ကောလာဟလသာဖြစ်ကြောင်း ပါတီပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဌာနမှူး ဦးကျော်သူရက နိုဝင်ဘာ ၄ ရက်နေ့က မီဒီယာများအား ပြောကြားသည်။ ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပရန် နီးကပ်လာသည့်အချိန်တွင် ကြံ့</p>

				<p>ခိုင်ရေးပါတီ၏ ပူးတွဲပါတီဥက္ကဋ္ဌတာဝန်မှ ဖယ်ရှားခံထားရသည့် သူရဦးရွှေမန်းအား ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီဝင်အဖြစ်မှ ထုတ်ပယ်လိုက် သည်ဆိုသည့်သတင်းများ နိုဝင်ဘာ ၄ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက အင်တာ နက်စာမျက်နှာများတွင် ပျံ့နှံ့ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီကလည်း သတင်းမှာ မဟုတ်မှန်ကြောင်း၊ နိုဝင်ဘာ ၃ ရက်နေ့တွင် ပါတီဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင် အစည်းအဝေးမကျင်း ပပကြောင်း၊ ပါတီဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်များသည် သက်ဆိုင်ရာ မဲဆန္ဒနယ်များတွင် အသီးသီးရောက်ရှိနေကြောင်းနှင့် ရေးသားဖြန့် ဝေမှုများအား ရပ်တန့်ပေးကြပါရန် မေတ္တာရပ်ခံကြောင်း ကြေညာ ချက်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။</p> <p style="text-align: right;">နေရိုင်း၊ ဇေယျာထွန်း</p>
၃	၅.၁၀.၁၅	7 Day Daily No (908) p (1,2)	သူရဦးရွှေမန်း	<p><b>ပါတီမှထုတ်ပယ်လျှင် ဥပဒေနှင့်အညီဆောင်ရွက်ရန် သူရဦးရွှေ မန်းပြော</b></p> <p>ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီက ဗဟိုကော်မတီဝင် သူရဦးရွှေမန်းအား ပါတီမှ ထုတ်ပယ်သည်ဟု သတင်းများကို ၎င်းအနေဖြင့် သိရှိခြင်း မရှိဘဲ ထုတ်ပယ်မည်ဆိုပါက ဥပဒေနှင့်အညီ လုပ်ဆောင်ရန် သူရဦးရွှေမန်းကပြောသည်။ ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီမှ ထုတ်ပယ်ခြင်းကို အကြောင်းကြားခြင်း မရှိသေးဘဲ မသိရှိသည့်အတွက် မပြောလို သေးကြောင်း သတင်းထောက်များကို ပြောသည်။ ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီ က သူရဦးရွှေမန်းအား ထုတ်ပယ်ခြင်းသည် ကောလာဟလသာ ဖြစ်ကြောင်း ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဌာနမှူး ဦးကျော် သူရက နိုဝင်ဘာ ၄ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင်ပြောသည်။ သူရဦးရွှေမန်း သည် နိုဝင်ဘာ ၄ ရက် နံနက်မှစ၍ ဖြူးမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာ များတွင် မဲဆွယ်စည်းရုံးမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ပါတီမှ ထုတ်ပယ်သည့် သတင်းများ ထွက်ပေါ်လာပြီးနောက် ညနေ ၅ နာရီတွင် ၎င်း၏ မွေးရပ်ဇာတိ ကညွတ်ကွင်းတွင် ဒေသခံပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့ သည်။</p> <p style="text-align: right;">ရဲနိုင်၊ ပိုင်စိုးသူ</p>
၄	၅.၁၁.၁၅	ပြည်မြန်မာအတွဲ (၃) အမှတ် (၄၁) P (5)	Election	<p><b>ကိုယ့်ပြည်နယ်တွင် ကိုယ့်ပါတီ အုပ်ချုပ်ခွင့်ရှိရမည်ဟု NLD နာယ က ဦးတင်ဦးပြော</b></p> <p>NLD နာယက ဦးတင်ဦးက ရခိုင်လူမျိုးနှင့် ဗမာလူမျိုးကို ဒဂါးပြားတစ်ပြားကဲ့သို့ သဘောထားပြီး၊ တိုင်းရင်းသားများအနေ ဖြင့် ကိုယ့်ကြမ္မာကိုယ် ဖန်တီးခွင့်ရရှိရန်လိုအပ်ကြောင်း နိုဝင် ဘာ ၄ ရက် နံနက်ပိုင်းက ကျောက်ဖြူမြို့နယ်၊ သာသနာ့ဗိမာန်တွင် ပြု လုပ်သော မဲဆွယ်စည်းရုံးပွဲတွင်ပြောသည်။ NLD ပါတီ ထိပ်ပိုင်း ခေါင်းဆောင်များ၏ ရခိုင်ပြည်နယ် ခရီးစဉ်များသည် တိုင်းရင်းသား ပါတီများနှင့် မိတ်ဖက်သဘောမဟုတ်ဘဲ ရွေးကောက်ပွဲတွင် NLD ပါတီအောင်နိုင်ရေး မဲဆွယ်စည်းရုံးရေး ခရီးစဉ်များဖြစ်နေသည့်</p>

				<p>အတွက် ရခိုင်နိုင်ငံရေးသမားအချို့က ဝေဖန်မှုများရှိခဲ့သည်။ အငြိမ်းစား တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဦးတင်ဦးသည် တပ်မတော်သားဘဝက ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် နှစ်အတန်ကြာ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ဖူးပြီး ၎င်း၏ကျောက်ဖြူမြို့နယ် မဲဆွယ်ဟောပြောပွဲသို့ ဒေသခံ ၄၀၀ ကျော် တက်ရောက်ခဲ့သည်။</p> <p>Rakhine News Agency</p>
၅	၅.၁၁.၁၅	Daily Eleven Pg (2)	Election	<p><b>သက်သေခံလက်မှတ်များ ထုတ်ယူရန်မလိုဘဲ အိမ်တိုင်ရာရောက်ပေးအပ်သည့် ရပ်ကွက်အချို့ရှိပြီး လူတစ်ဦးအား မဲရုံတစ်ရုံတည်းတွင် မဲနံပါတ်သုံးခုဖြင့် သက်သေခံလက်မှတ်သုံးစောင်အထိ ပေးအပ်မှုရှိသဖြင့် မဲသမားများဖြစ်ပေါ်မည်ကို စိုးရိမ်မှုများရှိ</b></p> <p>မဲဆန္ဒရှင် သက်သေခံလက်မှတ်များအား ကိုယ်တိုင်ထုတ်ယူစရာမလိုဘဲ အိမ်တိုင်ရာရောက်ပေးအပ်သည့် ရပ်ကွက်အချို့ရှိပြီးလူတစ်ဦးအား မဲရုံတစ်ရုံတည်းတွင် မဲနံပါတ်သုံးခုဖြင့် သက်သေခံလက်မှတ်သုံးစောင်အထိ ပေးအပ်မှုရှိသဖြင့် မဲသမားများဖြစ်ပေါ်လာမည်ကို စိုးရိမ်လျက်ရှိနေကြသည်။ ရပ်ကွက်အချို့ရှိ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများမှာ မဲဆန္ဒရှင်သက်သေခံလက်မှတ်များအား အိမ်တိုင်ရာရောက် ဝေငှပေးမှုများရှိကာ ထိုသို့ဝေငှရာတွင် မဲဆန္ဒရှင်အမည်တူ၊ နေရပ်လိပ်စာတူ တစ်ဦးတည်းအား မဲနံပါတ်အမှတ်သုံးခုဖြင့် သက်သေခံလက်မှတ်သုံးစောင် ပေးအပ်မှုရှိခဲ့သည်ဟု သိရသည်။ ယင်းကဲ့သို့ မဲလက်မှတ်နှစ်စောင် သုံးစောင်ဖြစ်နေခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ထံ ဆက်သွယ်မေးမြန်းရာ မဲစာရင်းနှစ်နေရာ ပါနေခြင်းအား သိလျက်နှင့် သက်သေခံလက်မှတ်ထုတ်ယူပြီး မဲပေးခဲ့ပါက ဥပဒေအရ အရေးယူခံရမည်ဖြစ်သည်ဟု ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးသောင်းလှိုင်ကပြောသည်။</p>
၆	၅.၁၁.၁၅	Daily Eleven Pg (17)	Election	<p><b>နိုင်ငံဘာရွေးကောက်ပွဲတွင် မဲပေးသူများ တစ်ခုတည်းကြောင့် လွတ်သောရွေးကောက်ပွဲဟု မဆိုနိုင်ကြောင်း လူ့အခွင့်အရေးစောင့်ကြည့်လေ့လာရေးအဖွဲ့ ထောက်ပြ</b></p> <p>လာမည့် နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်နေ့ ရွေးကောက်ပွဲသည် တပ်မတော်ကျောထောက်နောက်ခံပြုထားသည့် လက်ရှိအစိုးရအဖွဲ့၏ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးဆိုင်ရာနှင့် ဒီမိုကရက်တစ်နိုင်ငံ တည်ထောင်ရန် အားထုတ်မှုများကိုစမ်းသပ်သည့် အရေးပါသည့်စမ်းသားမှု တစ်ခုဖြစ်ကြောင်းနှင့် ကြီးမားသော မှားယွင်းလွဲချော်မှုများရှိနေပြီး မြန်မာနိုင်ငံသားများအနေဖြင့် လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတစွာ အစိုးရသစ်ရွေးချယ်ပိုင်ခွင့် ဆုံးရှုံးနိုင်ကြောင်း လူ့အခွင့်အရေးစောင့်ကြည့်လေ့လာရေးအဖွဲ့ (Human Rights Watch) က နိုဝင်ဘာ ၄ ရက်နေ့က ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်လိုက်သည်။ ဘက်လိုက်သည့်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၊ နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများအား အာဏာရပါတီက</p>

				<p>လွှမ်းမိုးထားခြင်း၊ ရိုဟင်ဂျာ ဘင်္ဂါလီနှင့် အခြားမဲဆန္ဒရှင်များအား မဲပေးခွင့်၊ ဝင်ရောက်ရွေးချယ်ခံခွင့်ပိတ်ပင်သည့် ဥပဒေမူဝါဒများရှိ နေခြင်းမှာ ရွေးကောက်ပွဲတွင် ကြီးမားသောမှားယွင်းမှုများဖြစ်ကြောင်း HRW မှ အာရှဒါရိုက်တာ Mr. Brad Adams က ပြောသည်။ ထို့ပြင် ရပ်ကွက်ကျေးရွာအဆင့်မှ ဆန္ဒမဲများကို ခရိုင် (သို့မဟုတ်) မြို့နယ်အဆင့်တွင် စုပေါင်းရေတွက်ခြင်းမပြုဘဲ အဆိုပါရပ်ကွက် ကျေးရွာများတွင်သာ ရေတွက်ခြင်းသည်လည်း ဆန္ဒမဲရလဒ်များကြောင့် အာဏာပိုင်များ၏ ခြိမ်းခြောက်လက်တုံ့ပြန်မှုများ ရှိလာနိုင်ကြောင်း HRW က သတိပေးထားသည်။</p> <p style="text-align: right;">ဇေယျနန္ဒ</p>
၇	၅.၁၁.၁၅	Daily Eleven Pg(25)	Election	<p><b>အငြိမ်းစား ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဦးလှမင်းယှဉ်ပြိုင်မည့် ရွှေကျင်မြို့နယ်တွင် ကောက်ယူပြီး ကြိုတင်မဲများအား ပယ်ဖျက်</b></p> <p>ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ၏ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအဖြစ် အငြိမ်းစား ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဦးလှမင်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် ရွှေကျင်မြို့နယ်တွင် နိုဝင်ဘာ ၁ ရက်နှင့် ၂ ရက်များက ကောက်ယူထားသည့် ကြိုတင်မဲစာရင်းများအား ပယ်ဖျက်လိုက်ပြီး ၆ ရက်နှင့် ၇ ရက်များတွင် ပြန်လည်ကောက်ယူမည်ဟု သိရသည်။ ယင်းသို့ ပယ်ဖျက်ခြင်းမှာ ကြိုတင်မဲပေးမှုတွင် သတ်မှတ်ရက်ထက်ကျော်လွန်ကာ ကောက်ခံခဲ့ခြင်း၊ အရပ်သားများ ရောနှောပါဝင်ခြင်းဖြစ်သည်ဟု သိရသည်။ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်၏ ရွှေကျင်မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ဦးစောသလေးစောက ကြိုတင်မဲပြန်လည်ပေးခိုင်းမှုအပေါ် နားမလည်နိုင်ဖြစ်ရသည်ဟုဆိုသည်။ ရွှေကျင်မြို့နယ်တွင် မဲရုံပေါင်း ၇၈ ရုံ ရှိပြီး၊ မဲပေးခွင့်ရှိသူ စုစုပေါင်း ၆၇၁၅၅ ဦး၊ တပ်မတော်တပ်ရင်း ၅ ခု၊ ယှဉ်ပြိုင်မည့် ပါတီအရေအတွက်မှာ ၈ ပါတီရှိပြီး ကိုယ်စားလှယ်စုစုပေါင်း ၂၉ ဦး ယှဉ်ပြိုင်မည် ဖြစ်သည်ဟု သိရသည်။</p> <p style="text-align: right;">ဇော်ဝင်းချစ် (တောင်ငူ)</p>
၈	၅.၁၁.၁၅	The Voice Daily Vol.3 No.181 Pg (3)	Election	<p><b>ရန်ကုန်မြို့တော်ကို ရွေးကောက်ပွဲနေ့တွင် လိမ္မော်ရောင်အဆင့် သတ်မှတ်၍ အရေးပေါ် လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်မည်</b></p> <p>အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပပြုလုပ်မည့် နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်နေ့၌ မလိုလားအပ်သော အကြမ်းဖက်ခိုက်ရန်ပြုမှုများ မဖြစ်ပွားစေရန်အတွက် ရန်ကုန်၊ မန္တလေးမြို့ကြီးများတွင် လုံခြုံရေးအဆင့် သတ်မှတ်ချက်အား လိမ္မော်ရောင်အဆင့် အရေးပေါ် လုံခြုံရေးသတ်မှတ်ပြီး မြို့နယ်အနှံ့ ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးထံမှ သိရသည်။ လိမ္မော်ရောင်အဆင့် လုံခြုံရေးအခြေအနေတွင် ရဲအကူတပ်ဖွဲ့ခွဲများ၊ ခရိုင်လုံခြုံရေး တပ်ခွဲများနှင့် လုံခြုံရေးရဲကွပ်ကဲမှု အဖွဲ့မှူးရုံးများအောက်ရှိ လုံခြုံ</p>

				<p>ရေးတပ်ဖွဲ့ခွဲများကို အရန်တပ်ဖွဲ့အဖြစ် စုဖွဲ့ပထားရှိမည်ဖြစ်သည်ဟု အဆိုပါရဲတပ်ဖွဲ့မှ အကြီးတန်းရဲအရာရှိတစ်ဦးက ပြောသည်။ ထို့ပြင် ရန်ကုန်မြို့တွင် နိုဝင်ဘာ ၇ ရက်နှင့် ၈ ရက်နေ့များ၌ ၂၄ နာရီ အရက်ဘီယာ မရောင်းချရန်အတွက် အရက်ဘီယာရောင်းချသည့် စားသောက်ဆိုင်နှင့် ကလပ်၊ KTV များမဖွင့်လှစ်ရန် အမိန့် ထုတ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့မှသိရသည်။</p>
၉	၅.၁၁.၁၅	The Voice Daily Vol.3 No.181 Pg (1, 2)	Election	<p><b>ရွေးကောက်ပွဲကာလ ဘာသာရေးပဋိပက္ခ ဖန်တီးဖြစ်ပေါ်လာမည်ကို အစွဲလားဘာသာဝင်များ စိုးရိမ်နေဟုဆို</b></p> <p>လာမည့် ရွေးကောက်ပွဲနေ့နှင့် ရွေးကောက်ပွဲပြီးကာလများတွင် နိုင်ငံရေးလှည့်ကွက်အနေနှင့် ဘာသာရေးပဋိပက္ခများ ဖန်တီးဖြစ်ပေါ်မည်ကို အစွဲလားဘာသာဝင်များက စိုးရိမ်နေကြောင်း မိတ္ထီလာခရိုင် ဘာသာပေါင်းစုံ ချစ်ကြည်ညီညွတ်ရေးအဖွဲ့တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဦးဆန်းဝန်းရှိန်ကပြောကြားသည်။ မိတ္ထီလာမြို့တွင် ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၁၂ ခုနှစ် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲအပြီးဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် ဘာသာရေးပဋိပက္ခကြောင့် လူ ၄၀ ဦးသေဆုံးခဲ့ကာ လူဦးရေတစ်သိန်း အိုးမဲ့အိမ်မဲ့ဖြစ်ခဲ့ရသည့်အတွက် ယခုကဲ့သို့ စိုးရိမ်နေကြခြင်းဖြစ်သည်။ ၂၀၁၂ ခုနှစ် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲမဲပေးရာတွင် တက်ကြွစွာပါဝင်ခဲ့သော်လည်း ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားပြီးနောက် ၂၀၁၅ ရွေးကောက်ပွဲအပြီးတွင် ပေါ်ပေါက်လာမည့် နိုင်ငံရေးအခြေအနေကို ကြောက်ရွံ့စိုးရိမ်နေကြကြောင်းနှင့် လက်ရှိတွင်လည်း ကောလာဟလများ ထွက်ပေါ်နေမှုများလည်းရှိကြောင်း ဦးဆန်းဝန်းရှိန်က ဆိုသည်။</p>
၁၀	၅.၁၁.၁၅	ပြည်မြန်မာအတွဲ (၃) အမှတ် (၄၁) P (7)	Election	<p><b>PACE အဖွဲ့မှ မဲပေးမည့်နေ့တွင် မဲရုံတစ်ရုံ လူနှစ်ဦးဖြင့် စောင့်ကြည့်ကာ အစီရင်ခံစာ နှစ်စောင်ကို ယင်းနေ့တွင် ထုတ်ပြန်မည်</b></p> <p>ပြည်သူများ ပူးပေါင်းလှုပ်ရှားမှု အဖွဲ့ PACE မှ ၂၀၁၅ ရွေးကောက်ပွဲ မဲပေးမည့်နေ့တွင် မဲရုံတစ်ရုံတွင် နှစ်ယောက်နှုန်းစောင့်ကြည့်လေ့လာသွားမည်ဖြစ်ပြီး ရွေးကောက်ပွဲနေ့တွင် အစီရင်ခံစာ နှစ်စောင် ထုတ်ပြန်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောသည်။ ယင်းအဖွဲ့မှ စောင့်ကြည့်လေ့လာမှုတွင် အချက်ပေါင်း ၄၀ ကျော်အား စောင့်ကြည့်လေ့လာမည်ဖြစ်ပြီး ယင်းအချက်များတွင် ပွင့်လင်းမြင်သာမှု ရှိ၊ မရှိ၊ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတမှု ရှိ၊ မရှိ စသည့်အချက်များကို စောင့်ကြည့်လေ့လာမည်ဖြစ်သည်။ ၎င်းအဖွဲ့အနေဖြင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ၁၄ ခုတွင်းရှိ မြို့နယ် ပေါင်း ၁၂၉ မြို့နယ်မှ ရွေးကောက်ပွဲအတွက် စက်တင်ဘာ ၈ ရက်မှ အောက်တိုဘာ ၁၈ ရက်အထိ မဲဆွယ်စည်းရုံးမှုအား လေ့လာစောင့်ကြည့်မှုများ ပြုလုပ်ထားသည့် အစီရင်ခံစာတစ်စောင်အား ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ပိုင်ထက် (မြစ်မခ)</p>

၁၁	၅.၁၀.၁၅	7 Day Daily No (908) p (3)	ပါတီ	<p><b>သမ္မတရွေးချယ်ရာတွင် တပ်မတော်သား ကိုယ်စားလှယ်များ ထောက်ခံမည့်သူကို ထောက်ခံသွားမည်ဟု အမျိုးသားဒီမိုကရေစီ အင်အားစုပါတီဆို</b></p> <p>အမျိုးသားဒီမိုကရေစီ အင်အားစုပါတီက ကိုယ်စားလှယ် လောင်းများ ရွေးကောက်ပွဲတွင်အနိုင်ရရှိပြီး လွှတ်တော်တွင်း ရောက်ရှိပါက ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်တွင် သမ္မတရွေးချယ်ရာ၌ တပ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ်များ ထောက်ခံသူကို မိမိတို့ပါတီက ထောက်ခံသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပါတီအတွင်းရေးမှူး (၂) ဦးနေမင်း ကျော်ကပြောသည်။ လာမည့်ရွေးကောက်ပွဲတွင် NLD ပါတီကို ပြည်သူ့အများစု ထောက်ခံမှုကြောင့် ဦးဆောင်ပါတီအဖြစ်ရပ်တည် နိုင်လျှင် မိမိတို့ပါတီနှင့် NDF ပါတီ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း ပြုမပြု (သို့မဟုတ်) NLD ၏ အတိုက်အခံ အဖြစ် ရပ်တည်လိုခြင်း ရှိမရှိဆိုသည့်ကိစ္စရပ်ကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး NLD အောင်နိုင်ရေး ကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာစိုးဝင်းဦးက မေးမြန်းခဲ့သည်။ မိမိတို့ NDF ပါတီသည် ပါတီလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် NLD၊ USDP အပါအဝင် မည်သည့်ပါတီနှင့်မှ ပူးပေါင်းခြင်းမလုပ်ပဲ ပြည်သူ့အကျိုးရှိမည့် ကိစ္စရပ်များတွင် မည်သည့်ပါတီနှင့်မဆို ပူးပေါင်း မည်ဖြစ်ကြောင်းဦးနေမင်းကျော်ကပြောသည်။</p> <p style="text-align: right;">မင်းဟိန်းကျော်</p>
၁၂	၅.၁၁.၁၅	Daily Eleven Pg (3)	ပါတီ	<p><b>ရွေးကောက်ပွဲအလွန် ဒီမိုကရေစီရေးနှင့် ဖက်ဒရယ်ရေးတို့အတွက် SNLD၊ ANP နှင့် NLD တို့ ပူးပေါင်းမည်</b></p> <p>ရွေးကောက်ပွဲအလွန် ဒီမိုကရေစီရေးနှင့် ဖက်ဒရယ်ရေး တို့အတွက် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ (SNLD)၊ ရခိုင်အမျိုးသားပါတီ (ANP) တို့က အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် ပါတီ (NLD) နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း နိုဝင်ဘာ ၄ ရက် ရန်ကုန်မြို့ အင်းလျားလိတ်ဟိုတယ်၌ DVB ရုပ်သံ လိုင်းက ပြုလုပ်သည့် National Election Debate အစီအစဉ်တွင် ဦးစိုင်းညွန့်လွင်နှင့် ဒေါက်တာအေးမောင်တို့က ပြောကြားသည်။ ဒီမိုကရေစီစနစ်ကိုဖွဲ့စည်းပြီး ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို မေ့သွားမှာကိုစိုးကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ဒီမိုကရက်တစ်အင်အားစုများများနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို ထောက်ခံ သည့် မည်သည့်အဖွဲ့အစည်းနှင့်မဆို ပူးပေါင်းရန်ရှိကြောင်းနှင့် လတ်တလောတွင်မူ ထိုသို့ တိုင်းရင်းသားဘက်မှ ပူးပေါင်းနိုင်သည့် အဖွဲ့အနေဖြင့် NLD ပါတီတစ်ခုတည်းသာရှိသည်ဟု ဒေါက်တာ အေးမောင်ကပြောသည်။ SNLD မှ ဦးစိုင်းညွန့်လွင်ကလည်း ဒီမို ကရေစီအရေးကို ဆောင်ရွက်သလို ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုကိစ္စ ကိုလည်း တစ်ပြိုင်နက် လေးလေးပင်ပင် ထမ်းဆောင်မည်ဖြစ် ကြောင်း၊ မိမိတို့ပါတီအနေဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲအပြီး အစိုးရဖွဲ့နိုင်</p>

				သည်ဖြစ်စေ၊ မဖွဲ့နိုင်သည်ဖြစ်စေ ဒီမိုကရက်တစ်အင်အားစုများနှင့် သာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်ဟု ဆိုသည်။ ဇာလီမြင့်ဦး
၁၃	၅.၁၁.၁၅	The Messenger Pg (9)	ပါတီ	<b>မှတ်ပုံတင်မရှိသည့် ကမန်တိုင်းရင်းသားအားလုံး မဲပေးခွင့်ရ</b> နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား မရှိသည့် ကမန်တိုင်းရင်းသားအားလုံးနီးပါး လာမည့်ရွေးကောက်ပွဲ၌ မဲပေးခွင့်ရရှိကြောင်း ကမန်အမျိုးသားတိုးတက်ရေးပါတီမှ သိရသည်။ မှတ်ပုံတင်မရှိသော်လည်း ကမန်တိုင်းရင်းသားဖြစ်ကြောင်း ရပ်မိရပ်ဖများမှ ထောက်ခံပေးခြင်းဖြင့် အားလုံးလိုလို မဲပေးခွင့်ရရှိခြင်းဖြစ်သည်ဟု ကမန်အမျိုးသားတိုးတက်ရေးပါတီ အတွင်းရေးမှူး ဦးတင်လှိုင်ဝင်း ကပြောသည်။ သို့သော် သံသယဖြစ်ဖွယ်ရှိသူများအား မိုးပွင့်အထူးနှင့် စိစစ်ပြီးမှ မှတ်ပုံတင်ထုတ်ပေးပြီး မဲပေးခွင့်ရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးသည်ဟု ရခိုင်ပြည်နယ် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အရာရှိ ဦးသူရိတ်ထွဋ်က ပြောသည်။ ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့နယ်တွင် နိုင်ငံရေး စိစစ်ရေးကတ်ပြားမရှိသည့် ကမန်တိုင်းရင်းသား (၃၀၀၀) ကျော်၊ ကျောက်ဖြူမြို့နယ်တွင် (၁၀၀) ကျော်၊ ရမ်းဗြဲမြို့နယ်တွင် (၇၀) ကျော်၊ သံတွဲမြို့နယ်တွင် (၄၀၀၀) ပတ်ဝန်းကျင်ခန့်ရှိပြီး တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာဖြင့် မှတ်ပုံတင်မရှိသည့် ကမန်တိုင်းရင်းသား (၈၀၀၀) ကျော်ခန့်ရှိသည်ဟု သိရသည်။ ဆုမင်းကို
၁၄	၅.၁၁.၁၅	ပြည်မြန်မာအတွဲ (၃) အမှတ် (၄၁) P (11)	ပါတီ	<b>ဖမ်းဆီးခံကျောင်းသားများ အမြန်ပြန်လွှတ်ပေးရေး ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီအပါအဝင် ပါတီခြောက်ခု ထောက်ခံတောင်းဆို</b> အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေကြမ်း ပြင်ဆင်ရေးတောင်းဆိုမှုကြောင့် လက်ရှိအကျဉ်းထောင်ထဲတွင် ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခံထားရသော ကျောင်းသားများ အမြန်ဆုံးပြန်လွှတ်ပေးရန် တောင်းဆိုနေမှုများကို ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီအပါအဝင် ပါတီခြောက်ခုမှ တောင်းဆိုလိုက်ကြောင်း နိုဝင်ဘာ ၄ ရက်ကသိရသည်။ ရန်ကုန်မြို့ အင်းယားလိတ်ဟိုတယ်တွင် DVB ရုပ်သံမှ ပြုလုပ်သည့် ၂၀၁၅ ရွေးကောက်ပွဲအတွက် နိုင်ငံရေးပါတီကြီးများ၏ မူဝါဒရေးရာများကို ချပြဆွေးနွေးသည့် နိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ရွေးကောက်ပွဲ ဒီဘတ်တင် ပါဝင်သော ရခိုင်အမျိုးသားပါတီ၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးပါတီ၊ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီ အင်အားစုပါတီ၊ ရှမ်းတိုင်းရင်းသား ဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ်ပါတီ၊ ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီတို့ဆွေးနွေးခဲ့ရာ ယင်းပါတီများမှ ကျောင်းသားများ အမြန်ဆုံး ပြန်လွှတ်ပေးရန် တောင်းဆိုကြောင်း အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီမှ ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင် ဦးဝင်းမြင့်ကပြောသည်။ လဝန်း

၁၅	၅.၁၁.၁၅	ပြည်မြန်မာအတွဲ (၃) အမှတ် (၄၁) P (8)	ငြိမ်းချမ်းရေး	<p><b>ရှမ်းပြည်နယ်အလယ်ပိုင်း တိုက်ပွဲများကြောင့် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေရသော စစ်ရှောင်ဒုက္ခသည်ပေါင်း ၆၀၀၀ ကျော်ရှိဟုဆို</b></p> <p>ရှမ်းပြည်နယ် အလယ်ပိုင်းတွင် အောက်တိုဘာလမှ စတင်ဖြစ်ပွားနေသည့် တိုက်ပွဲများကြောင့် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေရသည့် စစ်ရှောင်ဒုက္ခသည် ၆၀၀၀ ကျော်ရှိနေပြီဖြစ်ကြောင်း ရှမ်းလူ့အဖွဲ့အစည်း ဖောင်ဒေးရှင်းအဖွဲ့မှသိရသည်။ ရှမ်းပြည်နယ်ရှိ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားနေသော မြို့နယ်တွင် ရွေးကောက်ပွဲအား ရွှေ့ဆိုင်းပေးရန် ရှမ်းနိုင်ငံရေးပါတီတစ်ခုဖြစ်သည့် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီမှ အောက်တိုဘာ ၁၉ ရက်တွင် ကော်မရှင်သို့ အကြောင်းကြားစာ ပေးပို့ခဲ့သည်။ စစ်ရှောင်ဒုက္ခသည်များမှာ ၆၀၀၀ ကျော်ရှိနေပြီး ဒဏ်ရာရရှိသူများလည်းရှိကြောင်း၊ စာသင်ကျောင်း ၁၄ ကျောင်းလည်း ပိတ်ထားရပြီဖြစ်ကြောင်း ရှမ်းလူ့အဖွဲ့အစည်းဖောင်ဒေးရှင်းမှ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ စိုင်းခွန်းမိုင်းက ပြောသည်။</p> <p style="text-align: right;">ပိုင်ထက် (မြန်မာ)</p>
၁၆	၅.၁၁.၁၅	DEMOCRACY Today အတွဲ (၂) အမှတ် (၂၉၉) Pg (7)	ငြိမ်းချမ်းရေး	<p><b>ရှမ်းပြည်နယ်အလယ်ပိုင်း တိုက်ပွဲများကြောင့် ဒုက္ခသည်ပေါင်း ၆၀၀၀ ကျော် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေ</b></p> <p>ရှမ်းပြည်နယ်အလယ်ပိုင်းအတွင်း အောက်တိုဘာလမှ စတင်ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် တိုက်ပွဲများကြောင့် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေရသည့် စစ်ဘေးရှောင်ဒုက္ခသည် ၆၀၀၀ ကျော် ရှိနေပြီဖြစ်ကြောင်း ရှမ်းလူ့အဖွဲ့အစည်းဖောင်ဒေးရှင်း (Shan Human Rights Foundation) မှ သိရသည်။ အစိုးရတပ်မတော်နှင့် SSPP/ SSA တို့အကြား ပြီးခဲ့သည့် အောက်တိုဘာ ၆ ရက်နေ့မှ စတင်ကာ မိုင်းရှူး၊ တန့်ယန်း၊ ကျေးသီး၊ မိုင်းနောင်မြို့အနီးတွင် တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီးတိုက်ပွဲများကြောင့် စာသင်ကျောင်း ၁၄ ကျောင်းလည်း ပိတ်ထားရသည်ဟု ယင်းဖောင်ဒေးရှင်းမှ စိုင်းခွန်းမိုင်းက ပြောသည်။ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း တိုက်ပွဲများကြောင့် ရွေးကောက်ပွဲကိုလည်း ရွှေ့ဆိုင်းကြောင်း ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်နေ့တွင် ကြေညာထားသည်။</p> <p style="text-align: right;">PH(MMK)</p>
၁၇	၅.၁၀.၁၅	7 Day Daily No (908) p (2)	Other	<p><b>အစိုးရအဖွဲ့ သက်တမ်းငါးနှစ်ပြည့် အထိမ်းအမှတ် ငွေဒဂါးထုတ်ဝေမည်</b></p> <p>သမ္မတဦးသိန်းစိန် အစိုးရအဖွဲ့ သက်တမ်းငါးနှစ်ပြည့် အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ငါးထောင်ကျပ်တန် ငွေဒဂါးထုတ်ဝေမည် ဖြစ်ပြီး ဝယ်ယူလိုပါက ကျပ်သုံးသောင်းဖြင့် ရောင်းချမည်ဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံပိုင် ရုပ်သံမီဒီယာက နိုဝင်ဘာ ၄ ရက် ည ၈ နာရီ သတင်းတွင် ကြေညာသည်။ ငါးထောင်ကျပ်တန် ဒဂါးထုတ်ဝေရာတွင် ထူးခြားချက်မှာ အစိုးရအဖွဲ့ ငါးနှစ်တာသက်တမ်းဟု မသုံးနှုန်း</p>



				<p>လဲ "ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ ပထမသက်တမ်း" ဟု သုံးနှုန်းထားခြင်းဖြစ်ပြီး ငွေဒဂါးကို အကန့်အသတ်ဖြင့် ထုတ်လုပ်ခြင်းဖြစ်၍ ဝယ်ယူလိုပါက မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာ လုပ်ငန်းအရောင်းဆိုင်များတွင် ငွေကျပ်သုံးသောင်းဖြင့် ရောင်းချမည်ဟုဆိုသည်။ ငွေဒဂါးသည် ငွေသားစင်စစ် ၉၂ ဒသမ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်း ဖြင့် သွန်းလုပ်ထားပြီး အလေးချိန် ၂၀ ဂရမ်နှင့် အချင်း ၂၅ မီလီမီတာရှိသည်ဟုဆိုသည်။ ဒဂါး၏အရှေ့ဘက်တွင် နိုင်ငံတော်အထိမ်းအမှတ်တံဆိပ် ရိုက်နှိပ်ထားပြီး ကျောဘက်တွင် တော်ဝင်ဆင်ဖြူတော်ပုံ ရိုက်နှိပ်ထားသည်ဟု ကြေညာသည်။</p> <p style="text-align: right;">သတင်းအဖွဲ့</p>
--	--	--	--	---

**ONLINE NEWS**

**THURA U SHWE MANN**

**ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် အစိုးရဖွဲ့ ဦးရွှေမန်း ကူညီမည် ဟုဆို**

4.11.2015

ရွေးကောက်ပွဲအပြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် အစိုးရဖွဲ့နိုင်အောင် ကူညီမည်ဟု သူရ ဦးရွှေမန်းက ပြောဆိုကြောင်း ရိုက်တာသတင်းတွင်ဖော်ပြပါထားသည်။ NLD သည် လူကြိုက်အများဆုံးပါတီဖြစ်ကြောင်း အကယ်၍ ရွေးကောက်ပွဲတွင် နေရာ အများစု အနိုင်မရခဲ့သော် အစိုးရ ဖွဲ့နိုင်ရန် ကူညီမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ လွှတ်တော်တွင် လည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွား မည် ဖြစ်ကြောင်း သူရ ဦးရွှေမန်းက နိုင်ငံတကာသတင်းမီဒီယာများသို့ ပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ၎င်းသည် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် မကြာခင်တွေ့ဆုံဆွေးနွေးကြလေ့ရှိပြီး ဘုံရပ်တည်ချက်တွေရရှိ ခဲ့ကြောင်း ပြောဆိုခဲ့သည်ဟု ရိုက်တာသတင်းတွင် ဖော်ပြပါသည်။

<http://www.rfa.org/burmese/news/dassk-government-shwemann-help-11042015215447.html>

**DAW AUNG SAN SU KYI**

**NLD အစိုးရဖွဲ့နိုင်လျှင် ငြိမ်းချမ်းရေးလမ်းစဉ် အပြောင်းအလဲနှင့် လတ်တလော ကြိုတင်မဲကိစ္စ**

5.11.2015

NLD အနေဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲမှတစ်ဆင့် အစိုးရဖွဲ့နိုင်ခဲ့လျှင်လက်ရှိအစိုးရ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးလမ်းစဉ်မှလက်ခံသင့်သည်များကို လက်ခံပြီး ပြောင်းလဲ သည့် အပိုင်းများ လည်း ရှိနိုင်သည် ဟု ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်မှယူနေထိုင် ၎င်း၏ နေအိမ်ခြံဝင်းအတွင်း ပြုလုပ်သည့် သတင်းစာရှင်းပွဲတွင် ပြောကြားသည်။ မဲစာရင်းအပါအဝင် မှားယွင်းမှုများနှင့် ပါတ်သက်၍ အသေးစိတ် စောင့်ကြည့်ဦးမည်ဟု ဆို သည်။ NLD အနေဖြင့် ပြည်သူ့ ဆန္ဒနှင့်အညီ ရွေးကောက်ပွဲများကို အေးဆေးတည်ငြိမ်ပြီး အောင်မြင်စေချင်သည်ဟု ပြောသည်။

<http://mizzimaburmese.com/article/6967#sthash.rQvqNJjJ.LE8NFts0.dpuf>

**ELECTION**

**ရွှေပါရမီတော်ရဆရာတော် အရှင်ဆန္ဒာဓိကနှင့် မေးမြန်းလျှောက်ထားခြင်း**

5.11.2015 By နန္ဒ

ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ဦး ဆောင်တဲ့ NLD ပါတီအာဏာရ လာရင် ဗုဒ္ဓဘာသာမှူးမှိန် ပျောက်ကွယ်သွားမယ် ဆိုတာ အင်မတန်မှကို အခြေအမြစ်မရှိ တဲ့ဝါဒဖြန့် လှုံ့ဆော်မှုသက်သက် ပါ။ ဗုဒ္ဓဘာသာမှူးမှိန်ပျောက်ကွယ် အောင် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ NLDပါတီ လုပ်လို့ မရဘူး။ NLD ပါတီအနိုင်ရရင်ဘာသာခြားတွေလွှမ်းမိုးမှုရှိ လာလိမ့်မယ်လို့ ပြောကြတာ မြန်မာနိုင်ငံမှာ ဘာသာရေးပြဿနာတွေဖြစ်တာ ဘယ်သူတွေကြောင့်လဲဆိုတာ စဉ်းစားဖို့လိုအဲဒါတွေကဒေါ် အောင်ဆန်းစုကြည်ကြောင့်၊NLD ကြောင့်ဖြစ်တာမဟုတ်ဘူး။ဗုဒ္ဓဘာသာမှူးမှိန် ပျောက်ကွယ် အောင် ဒေါ်အောင်ဆန်းစု ကြည်နဲ့ NLD ပါတီက လုပ်ရင် လည်း ပြည်သူ လူထုက လက်ခံမှာ မဟုတ်ပါ ဘူး။ ကန့်ကွက်ဆန္ဒ ပြုကြမှာ ဒီမိုကရေစီအစိုးရ တွေဆိုတာ ပြည်သူထောက်ခံမှု ဆက်လက် ရရှိဖို့ အတွက် ပြည်သူ မကြိုက်တဲ့ကိစ္စကို လုပ်မှာမဟုတ် ပါဘူး ။ လူ့အခွင့်အရေးကို လေး စားလိုက်နာဖို့ ပြောတာ ဘာသာခြားတွေဘက်ကရပ်တည် တာမဟုတ်ဘူး။ဘာသာရေးဆိုတာလူတစ်ဦးတစ်ယောက်ရဲ့အတွေးအခေါ် အယူအဆအပေါ် အခြေခံပြီး လွတ်လပ်စွာကိုးကွယ် ယုံကြည်ခွင့် ရှိတဲ့ ကိုယ်ရေး ကိုယ် တာကိစ္စပဲ။ အဲဒီကိစ္စ တွေက ကာယကံရှင်ကပဲ ဆုံးဖြတ်သွား မှာပါပဲ။ အဲဒါကို အစိုးရ တစ်ရပ်က ဗုဒ္ဓဘာ သာမှူးမှိန် ပျောက်ကွယ် သွားအောင်ဘာသာခြားတွေ လွှမ်းမိုးသွားအောင်လုပ်ဆောင် လို့ရတာမျိုး မဟုတ်ပါဘူး။ဗုဒ္ဓဘာသာထွန်းကား ပြန့်ပွားဖို့ဆို တာရဟန်းသံဃာတွေ အဓိက လုပ်ရမယ့်ကိစ္စ ပါပဲ။ တိုင်းသူပြည် သားတွေကိုဗုဒ္ဓအဆုံးအမတွေ ဖြန့်ဝေပေးမယ်ဆိုရင်ထွန်းကားမှာပါပဲ။ဗုဒ္ဓဘာသာထွန်းကားပြန့် ပွားဖို့ ဆရာဒကာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရမယ်။ အစိုးရကအားပေးဖို့တော့လို။ တချို့ကလည်း ဘုရားတည်ကျောင်းဆောက်တာ ကိုပဲ ဘာသာတရားကိုင်းရှိုင်း တယ်လို့ယူဆကြ ။ဘာသာတရားကိုင်းရှိုင်းတယ်ဆိုတာဘာသာတရားရဲ့ အဆုံးအမ အတိုင်း လိုက်နာတာကို ခေါ်တာပဲ။ ဘုရားတည် ကျောင်းဆောက်နေပေမယ့် ၂၀၀၇က ရွှေပါရောင်တော်လှန်ရေးမှာဗုဒ္ဓဘာသာရဟန်း သံဃာတွေကိုဖမ်းဆီးရိုက်နှက်သတ်ဖြတ်တောင်ချတာဟာဘာသာတရားကိုင်းရှိုင်းတာမဟုတ်ဘူး။ဒကာမကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် နှစ်ပေါင်း ၃၀ နီးပါး အခက်အခဲ အကျပ်အတည်းတွေကြားကဒီမိုကရေစီနဲ့ လူ့အခွင့် အရေး အစဉ် တစိုက်တောင်းဆိုခဲ့တော့ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဦးဆောင်တဲ့ NLD ပါတီ အာဏာရလာရင် ဗုဒ္ဓဘာသာမှူးမှိန်ပျောက်ကွယ်သွားမယ်ဆိုတာ အခြေအမြစ်မရှိတဲ့ ဝါဒဖြန့်လှုံ့ဆော်မှုသတ်သတ် ပါ။ဘာသာ ခြားမှန်းတီးရေးတွေလှုံ့ ဆော်နေရုံသက်သက်နဲ့တော့ဗုဒ္ဓဘာသာမတည်မြဲနိုင်ပါဘူး။ဘာသာခြား အန္တရာယ်ကို ဖိတ်ခေါ်သလို တောင် ဖြစ်နေပါသေးတယ်။

<http://www.7daydaily.com/story/50268>

## ဘာသာရေး အလွဲသုံးမည်ကို အရေးယူရန် ကုလ အထူးအကြံပေးနှစ်ဦး ထုတ်ဖော်

5.11.2015

လာမည့် ၃ ရက် အတွင်း ကျင်းပ မည့် ရွေးကောက် ပွဲတွင် ဘာသာရေးအား နိုင်ငံရေး အတွက် အလွဲ သုံးစား ပြုမည်ကိုစိုးရိမ်သည်ဟု ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်မစ္စတာဘန်ကီမွန်း၏အထူးအကြံပေးနှစ်ဦးကထုတ်ဖော် သည်။ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံ ပုဒ်မ ၃၆၄ တွင် ဖော်ပြထားချက်များကို ချိုးဖောက်မည်ကို စိုးရိမ်ကြသည်ဟု လူမျိုးတုံး သတ်ဖြတ်မှု ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာအထူးအကြံပေး မစ္စတာ Adama Dieng နှင့် အကာကွယ်ပေးရေးတာဝန်ခံမှု ဆိုင်ရာ အထူးအကြံပေး မစ္စ Jennifer Welsh တို့မှ နိုဝင်ဘာ ၄ ရက်စွဲဖြင့် သတင်း ထုတ်ပြန်ထားသည် ။ မတူ ကွဲပြားမှုအမျိုးမျိုးနှင့် တည်ဆောက်ထားသည့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဘာသာရေး၊ လူမျိုးရေးများကို ကာကွယ်ရမည် ဆိုပြီးနိုင်ငံရေးရည်ရွယ်ချက်အောင်မြင်စေရန်ပြောဆိုစည်းရုံးမည်ဆိုလျှင်အန္တရာယ်ရှိပါသည်ဟုအထူးအကြံပေး များက ပြောဆို သည်။ ဘာသာရေးခေါင်းဆောင် အချို့၊ နိုင်ငံရေးပါတီအဖွဲ့ဝင်များက မူဆလင်လူမျိုးစုငယ်များ အပေါ် ဆန့်ကျင်သည့် အမုန်းတရားများဟောပြော၍စည်းရုံးမှုများရှိနေကြောင်း ကြားသိနေရသဖြင့်ယင်းသည် အကြမ်းဖက်မှုများ ဖြစ်ပေါ်စေရန် လှုံ့ဆော်ရာ ရောက်ပြီး နိုင်ငံ တကာ ဥပဒေတွင်လည်းတားမြစ်ထားသည်ဟု အကြံပေးများက ဆိုသည်။

<http://mizzimaburmese.com/article/6981#sthash.Cr7iJx9r.dpuf>

## ရွေးကောက်ပွဲ ချောမောသည်ဟု ထောက်ခံသဖြင့် တရုတ်စောင့်ကြည့်ရေးအဖွဲ့ကို စေလွှတ်

4.11.2015

မြန်မာနိုင်ငံ ၏ ရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင် ချောမောစွာ ကျင်းပနေသည် ကို ထောက်ခံ အားပေးသည့်အနေဖြင့် တရုတ် အစိုးရက သူ၏ ရွေးကောက်ပွဲ စောင့်ကြည့်ရေး အဖွဲ့အား စေလွှတ်ခြင်းဖြစ်သည် ဟုအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် မစ္စတာစွန်းဂေါ်ရှန်း က ပြော ဆိုလိုက်သည်။ မစ္စတာ စွန်းဂေါ်ရှန်းမှ ' ဖွံဖြိုး ဆဲနိုင်ငံများ ၏ တိုးတက်မှုအတိုင်း အတာကို အနောက်နိုင်ငံ (ဖွံဖြိုးပြီးနိုင်ငံ) များ၏ ဒီမိုကရေစီ စံချိန်စံနှုန်းများနှင့် တိုင်းတာ၍ မရနိုင်ကြောင်း' နှင့် 'မိမိ နိုင်ငံ အနေအထား နှင့် ကိုက်ညီသော ဒီမိုကရေစီစနစ် ကို ရွေးချယ် ကျင့်သုံးပြီး ဖွံဖြိုးတိုးတက်မှုကိုတည် ဆောက်နိုင်သည်ဟု ပြောဆိုသွားခဲ့သည်။ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌမှ လည်း တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဘက်မှ အစဉ်အမြဲ ရပ်တည် ပေးခဲ့သည်ကို အသိအမှတ်ပြု မှတ်သားထားကြောင်းနှင့် တရုတ်-မြန်မာချစ်ကြည်ရေးကို အစဉ်အမြဲ အလေးထားကြောင်း ပြန်လည်ပြောဆိုသည်။ တရုတ်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တွင် အစိုးရဝန်ထမ်းများ၊ ပညာရှင်၊နိုင်ငံရေး ပါတီ ကိုယ်စားလှယ်၊ပြည်နယ်အစိုးရ ကိုယ်စားလှယ်များ နှင့် တပ်မတော် ကိုယ်စားလှယ် များပါဝင်သည်။

<http://mizzimaburmese.com/article/6950#sthash.8qdPP2i1.ij8JPUpG.dpuf>

3.11.2015

နိုင်ငံတော်သမ္မတဦးသိန်းစိန်ဦးဆောင်သောပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီရဲ့အာမခံချက်များ

- ၁။ အမျိုးစောင့်ဥပဒေ (၄)ခုကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မည်။
- ၂။ ဘင်္ဂလီများကို နိုင်ငံသားအဖြစ် လုံးဝ ခွင့်ပြုမည်မဟုတ်။
- ၃။ တရားမဝင် ဗလီများကို ဖျက်သိမ်းမည်။
- ၄။ ဝင်ငွေ ၂ ဆတိုးအောင် ဆောင်ရွက်မည်။
- ၅။ လူတိုင်း ကားစီးနိုင်အောင် ဆောင်ရွက်မည်။
- ၆။ ကျေးရွာတိုင်း လျှပ်စစ်မီး ရရှိအောင် ဆောင်ရွက်မည်။
- ၇။ အခမဲ့ ဆေးကုသခွင့် ရရှိအောင် ဆောင်ရွက်မည်။
- ၈။ အခမဲ့ ပညာသင်ကြားခွင့် ရရှိအောင် ဆောင်ရွက်မည်။
- ၉။ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ပိုမိုကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်မည်။ ကျေးရွာချင်းဆက် လမ်းများအားလုံးကို အဆင့်မြှင့်တင်ပေးမည်။
- ၁၀။ လူတိုင်း အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ရရှိအောင် ဆောင်ရွက်မည်။

သမ္မတရွေးချယ်ရာတွင်တပ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ်များထောက်ခံမည့်သူကိုထောက်ခံသွားမည်ဟု NDF ဆို

5.11.2015

အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအင်အားစုပါတီကကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ ရွေးကောက်ပွဲတွင် အနိုင်ရရှိပြီး လွှတ်တော်တွင်း ရောက်ရှိပါက ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်၌ သမ္မတရွေးချယ်ရာ တွင် တပ်မတော် သား ကိုယ်စားလှယ်များ ထောက်ခံသူကိုမိမိတို့ပါတီကထောက်ခံသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း NDF မှ ဦးနေမင်းကျော်ကပြောသည်။ NDF သည် လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာ ၌ NLD၊ USDP အပါအဝင် မည် သည့် ပါတီနှင့်မှ ပူးပေါင်းမည်မဟုတ်ဘဲပါတီမူဝါဒ အပေါ်တွင်သာ ရပ်တည်မည်ဖြစ်ကာ လွှတ်တော်တွင်း ပါတီ ကိုယ်စားပြု ကိုယ်စားလှယ်များရောက်ရှိသွားပါက ပြည်သူ့အကျိုးရှိမည့်ကိစ္စရပ်များတွင် မည်သည့်ပါတီနှင့် မဆို ပူးပေါင်းမည်ဖြစ်ကြောင်း ဦးနေမင်းကျော်က ပြောသည်။ NDF သည် ၂၀၁၀ရွေး ကောက်ပွဲတွင် မဲဆန္ဒနယ် ၁၆၁ နေရာ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ ပြီး ၁၆ နေရာအနိုင် ရရှိခဲ့သည်။ By မင်းဟိန်းကျော်

<http://www.7daydaily.com/story/50275>

လာမည့် ရွေးကောက်ပွဲသည် ချို့ယွင်းအားနည်းချက်များနှင့် ပြည့်နေသည်ဟု လူ့အခွင့်အရေး လေ့လာစောင့်ကြည့်ရေးအဖွဲ့ HRW က ပြောသည်

4.11.2015

နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်တွင် မဲဆန္ဒရှင်များလူတန်းရှည်နှင့်တန်းစီမဲပေးကြခြင်းသည် အခြေခံအားဖြင့် အပြစ်အနာ အဆာများ နှင့် ပြည့်နေသည့် ရွေးကောက်ပွဲ များ၊လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတ စေရန် လုပ်ပေးမည် မဟုတ် ဟု HRW ၏ အာရှဒေသဆိုင်ရာညွှန်ကြားရေးမှူးBrad Adams ကပြောသည်။ယခုရွေးကောက်ပွဲသည် စစ်ဘက် ကျောထောက်နောက်ခံပေးထားသည့်အစိုးရ၏ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးနှင့်ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတခုတည်ဆောက်ရေး အပေါ် သန္နိဋ္ဌာန်ခိုင်မာမှုကိုအဓိကစမ်းသပ်ချက်တခုဖြစ်သည်ဟု Brad Adams ကပြောသည်။သို့သော်လည်း ဘက်လိုက်သည့်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၊နိုင်ငံပိုင်သတင်းမီဒီယာများ တွင် အာဏာရ ပါတီမှလွှမ်းမိုးထားမှု၊ ရိုဟင်ဂျာ နှင့် အခြား လူများ မဲပေးခွင့်၊ ရွေးကောက် တင်မြှောက်ခံ ပိုင်ခွင့် မရစေရန် ကန့်သတ် ထား သည့် ဥပဒေနှင့် မူဝါဒများ စသည့် အချက်များ ကြောင့် ရွေးကောက်ပွဲသည် ဆိုးရွားသည့်အားနည်းချက်များရှိနေ သည်ဟု HRW က ထောက်ပြထားသည်။

<http://burmese.voanews.com/.../hrw-said-myanmar-.../3036327.html>

ရွေးကောက်ပွဲအလွန် ဒီမိုကရေစီရေးနှင့် ဖက်ဒရယ်ရေးတို့အတွက် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ်၊ ရခိုင် အမျိုးသားပါတီတို့ NLD နှင့် ပူးပေါင်းမည်

5.11.2015

ရွေးကောက်ပွဲအလွန် ဒီမိုကရေစီရေးနှင့် ဖက်ဒရယ်ရေးတို့အတွက် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ် ပါတီ (SNLD)၊ ရခိုင် အမျိုးသားပါတီ (ANP) တို့က အမျိုးသား ဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ်ပါတီ (NLD) နှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ဝင်ဘာ ၄ ရက်က ရန်ကုန်မြို့ အင်းလျားလိတ် ဟိုတယ်၌ DVB ရုပ်သံလိုင်း မှပြုလုပ်သော National Election Debate အစီအစဉ် တွင် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ် ပါတီ အထွေထွေ အတွင်းရေးမှူး ဦးစိုင်းညွန့်လွင်နှင့် ရခိုင် အမျိုးသား ပါတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ အေးမောင်တို့မှ ယခု ကဲ့သို့ ပြောကြားခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ <http://goo.gl/UyaQ00>

<https://www.facebook.com/ElevenMediaGroup/posts/925014274202863>

အသုံးစရိတ် ကျပ်သိန်း ၁ သောင်းကျော် ရှိဟု ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းမြင့်ပြောဆို

5.11.2015

ဝန်ကြီး ဦးဝင်းမြင့် မှ ၎င်းအနေဖြင့် လူဒါန်းပေးကမ်းနေသည်မှာ သိန်းပေါင်း ၁ သောင်းကျော်ပြီး ဖြစ်ကာလမ်းများ လျှပ်စစ်မီးများပြု လုပ်ပေးကြောင်း၊နောက်၎င်း၏ ကိုယ်ပိုင်ငွေဖြင့် ဆေးကုပေးခဲ့ပြီးပါတီအောင်နိုင်ရေးစည်းရုံးရေး ဟောပြောပွဲ၌ပြောရာတွင်ဦးသိန်းစိန် အစိုးရ တက်လာသည့် ၅၅ လ အတွင်းမှာဆန်တန်ချိန် ၅ သန်း ပို့ပြီးဖြစ်ကာ ယမန်နှစ်တွင် လည်း ဆန်တန်ချိန် ၁ ဒသမ ၈ သန်း၊ နှစ် ၅၀ အတွင်းမှာ အများဆုံးပို့ခဲ့ကြောင်း လယ်သမားဘဝ မြှင့်တင်ပေးရန် တောင်သူလယ်သမား ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးအဖြစ်နှစ် ၆၀ အတွင်း၎င်းတယောက်သာရှိပါသည် ဟု ပြောဆိုသည်။ <http://burma.irrawaddy.org/election/news/>

ရွေးကောက်ပွဲကာလ ဘာသာရေး ပဋိပက္ခ စိုးရိမ်ကြောင်း မြန်မာ ခရစ်ယာန် ကာဒီနယ် ပြော

3.11.2015

ရွေးကောက်ပွဲ နီးကပ်လာနေချိန်အတွင်း ဘာသာရေး လူမျိုးရေး ပဋိပက္ခတွေ ပေါ်ပေါက် လာမည်ကို စိုးရိမ်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပထမဆုံးကာဒီနယ်အဆင့်ခန့်အပ်ခံရသည့်ကက်သလစ် ခရစ်ယာန် ဘုန်းတော်ကြီး ချားလ်မောင်ဘို မှပြောကြား သည်။မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဗမာနှင့် ဗုဒ္ဓဘာသာ ရှိရမည်ဆိုသည့် တဖက်စွန်းရောက်သည့် အစွဲအား လက်ခံနိုင်စရာမရှိကြောင်း၊ ၎င်း၏ ဇာတိကျေးရွာတွင် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များနှင့် ကက်သလစ် ခရစ်ယာန်များ နှစ်ပေါင်း ရာနဲ့ချီ အတူတကွ ငြိမ်းငြိမ်းချမ်းချမ်း၊ သင့်သင့်မြတ်မြတ် နေထိုင်ခဲ့ကြကြောင်း ပြောပါသည်။

<http://www.rfa.org/burmese/news/charles-maung-bo-worries-religious-conflict-11032015221007.html>

ကိုကိုးကျွန်း ကြိုတင်မဲ ဟိုင်းကြီးကျွန်း လူ လာထည့်

4.11.2015

ကိုကိုးကျွန်းမြို့နယ်တွင် အင်္ဂါနေ့ ကြိုတင်မဲ စတင်ပေးရာမှာမဲလာပေးသူ ၅၆ ဦးသည် ဟိုင်းကြီးကျွန်းတွင် နေထိုင်သူ များဖြစ်သည်ဟု မဲရုံကိုစောင့်ကြည့်နေသည့်NLD ပါတီဝင်များကပြောပါသည်။ထို့အပြင်ကိုကိုးကျွန်းမဲဆန္ဒနယ်မြေ တွင်နေထိုင်သည့် တပ်မတော်သား စာရင်းအတိအကျမသိရဘဲတပ်သား၆၀၀ကျော်စာရင်းတင်ထားသောကြောင့် မြို့နယ်အတွင်းရှိလူဦးရေ၏ထက်ဝက်သည်တပ်မတော်သားဖြစ်နေသည်ဟုNLDပါတီကိုယ်စားလှယ် ဦးဝင်းကိုကို က ပြောပါသည် ။ လက်တွေ့အမှန် တကယ်ရှိနေသည့် တပ်မတော်သား အရေအတွက်ကိုလည်း အတိအကျမသိ ရှိရဟု ဆိုသည်။

<http://www.rfa.org/burmese/news/kokoekyun-candidate-campaign-11042015221448.html>

နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားဟောင်း၊ မြန်မာ့ဒီမိုကရေစီအရေး လှုပ်ရှားခဲ့သူနှင့် မြန်မာ့နိုင်ငံရေး လေ့လာသူ

ကိုအောင်ဒင်နှင့်တွေ့ဆုံခြင်း (ကောက်နုတ်ချက်) By သီဟ

4.11.2015

ရွေးကောက်ပွဲ အလွန်နှင့် ပါတ်သက်၍ ကိုအောင်ဒင်၏ ဖြစ်နိုင်ချေအရှိဆုံး ခန့်မှန်းခြေမှာ” ပြည်သူ့လွှတ်တော်မှာ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ ချုပ်ကနေရာအများစုအနိုင်ရမယ်။ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ကပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ ဖြစ်လာမယ်။ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် နဲ့ NLD ကပဲ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားပြုတဲ့ ဒုတိယသမ္မတလောင်းတစ် ယောက်ကို တင်သွင်းနိုင်မယ်။ ကြံ့ခိုင်ရေး ကကျတော့ လွှတ်တော် နှစ်ရပ်စလုံးမှာ အများစု မရဘူး။ အမျိုးသား လွှတ်တော်မှာ ကြံ့ခိုင်ရေးနဲ့ တပ်နဲ့ နောက်တစ်ခါ ကြံ့ခိုင်ရေး နှင့် မဟာမိတ်ဖွဲ့ထားတဲ့ တိုင်းရင်းသား ပါတီများ ပေါင်းပြီး အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ နေရာကိုရမယ်။ဒုသမ္မတလောင်းတစ်ယောက်ကိုတော့ တိုင်းရင်းသား ပါတီ



များမှရွေးချယ်နိုင်လိမ့်မယ်ဟုထင်ကြံ့ခိုင်ရေးရဲ့သမ္မတလောင်းကသီးခြားမဟုတ်ဘဲတပ်နဲ့တွဲပြီးတပ်ရဲ့ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ်တင်ရမယ့်သဘောဖြစ်သွားမယ်။ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကတော့ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ပေါ့ဗျာ။ သမ္မတလောင်းအနေနဲ့ကတော့ NLD က သမ္မတလောင်းတစ်ယောက်။တိုင်းရင်းသားပါတီတွေကသမ္မတလောင်းတစ်ယောက်နဲ့ ကြံ့ခိုင်ရေးနဲ့ တပ်နဲ့ပေါင်းပြီး သမ္မတလောင်း တစ်ယောက်ပေါ့။ အဲဒီ သမ္မတလောင်းတစ်ယောက် ရွေးတဲ့အခါမှာတော့ပြည်ခိုင်ဖြိုးနဲ့ တပ်နဲ့ပေါင်းထားတဲ့သမ္မတလောင်းကသမ္မတနေရာကို ရလိမ့်မယ်လို့ထင်တယ်” ဟု ၎င်း၏ ယူဆချက်ကို ပြောသည်။ ထို့ အပြင် မည်သည့် ပါတီ နိုင်သည်ဖြစ်စေ ကောင်းဖို့သာ ရှိသည် ဟု ပြော သွားသည်။

<http://www.7daydaily.com/story/50118>

**PEACE/ARM CONFLICT**

**အပစ်ရပ်ပြီး တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ရန် အပစ်ရပ်စာချုပ် လက်မှတ်ထိုးထားသည့် အဖွဲ့များ ဆွေးနွေး ဖန်ဒါ**

5.11.2015

အပစ်အခတ် ရပ်စဲပြီးနောက် တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး တည်ဆောက်ရေးနှင့် ပတ်သက်၍ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ (NCA) လက်မှတ်ရေးထိုးထားသော တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့ အစည်း ၈ ဖွဲ့မှ ခေါင်းဆောင်များ ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်မြို့တွင် နိုဝင်ဘာလ ၂ ရက်မှ ၅ ရက်အထိ ကျင်းပခဲ့ သည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် အပစ်အခတ် ရပ်စဲပြီးနောက် တိုင်းပြည်တွင် ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက်မည်သို့လုပ်ဆောင်သင့် မှုနှင့် ပတ်သက်၍ အမေရိကန်နိုင်ငံ အခြေစိုက် ဟားဘတ်တက္ကသိုလ်မှ ပညာရှင်များနှင့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံမှပညာရှင် များက ဆွေးနွေးခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးမှဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံသို့ ဟူသောခေါင်းစဉ်ဖြင့် အင်ဒိုနီးရှားနှင့် ပါကစ္စတန်နိုင်ငံ နှစ်နိုင်ငံ၏ ပြုပြင် ပြောင်းလဲမှုများကို နှိုင်းယှဉ်၍ ဆွေးနွေးခဲ့သည်ဟု(PNLO) ဥက္ကဋ္ဌ ခွန်မြင့်ထွန်း က ပြော သည်။ ယင်းအလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲပြီးနောက် NCA လက်မှတ် ရေးထိုးထား သည့် အဖွဲ့ ၈ ဖွဲ့ နှင့် လက်မှတ်မထိုးထားသည့် အဖွဲ့များ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးနိုင်ရန် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှုများ လုပ်ဆောင်နေပြီး ညှိနှိုင်းနိုင်ပါက မကြာမီ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးကြမည် ဖြစ်ကြောင်း ခွန်မြင့်ထွန်းက ပြောသည်။

<http://mizzimaburmese.com/article/6955#sthash.CT9V4bGS.FH3BxSuc.dpuf>

**KNU ဗိုလ်မှူးဟောင်းစောထူးထူးလေးကို DKBA က နိုင်ငံရေးနှင့် စစ်ရေးအကြံပေးအဖြစ် ခန့်အပ်**

5.11.2015

ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး-KNU ၌ ဗိုလ်မှူးအဆင့်ထိ တာဝန်ယူလုပ်ဆောင်ခဲ့သူ ဗိုလ်မှူးဟောင်းစောထူးထူးလေး အား DKBA၏ နိုင်ငံရေးနှင့် စစ်ရေးအကြံပေးအဖြစ် အောက်တိုဘာလ ၁၉ရက်နေ့က တရားဝင်ခန့်အပ်လိုက်သည်။ DKBA ဒုစစ်ဦးစီးချုပ်ဗိုလ်ချုပ် စောမိုးရှေးမှ ကွဲပြားနေသည့် ကရင်အဖွဲ့များ နိုင်ငံရေးပိုင်း တူညီရန် လိုသည့်အတွက်

CDNH မှ ပြုစု ဖြန့်ဝေခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ခန့်အပ် လိုက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း KIC သို့ ပြော သည်။ စောထူးထူးလေး သည် Free Burma Ranger-FBR အဖွဲ့တွင် လည်း ခေါင်းဆောင်တစ်ဦးအဖြစ် နှစ်အတော်ကြာ ပါဝင်လုပ်ဆောင်ခဲ့သူဖြစ်သည်။ ၂၀၁၂ ခုနှစ် ကုန်ပိုင်း၌ ကျင်းပခဲ့ သည့်(၁၅)ကြိမ်မြောက် KNU ကွန်ဂရက်အပြီးဥက္ကဋ္ဌဗိုလ်ချုပ်ကြီးစောမူတူးစေးဖိုး၏ စစ်ရေး၊ နိုင်ငံရေးအကြံပေး အဖြစ် ယနေ့အထိ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

<http://kicnews.org/2015/11/knu>

**ALP သည် တော်လှန်သော လက်နက်ကိုင်ပါတီအနေဖြင့်သာ ဆက်လက် ရပ်တည်မည်ဟုဆို**

စစ်တွေ၊

5.11.2015

ရခိုင်ပြည်လွတ်မြောက်ရေးပါတီသည် NCA တွင် လက်မှတ်ရေး ထိုးသော်လည်း ရွေးကောက်ပွဲဝင်မည် မဟုတ်ဘဲ တော်လှန်သောလက်နက်ကိုင်ပါတီအနေဖြင့်သာရပ်တည်သွားမည်ဟု ALP မှ ဗိုလ်မှူးခိုင်အောင်ဖံဖြူက နီဝင်ဘာ ၄ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်စစ်တွေမြို့၊ ဦးဥက္ကမ ခန်းမတွင်ပြုလုပ်သော NCA လက်မှတ် ရေးထိုးခြင်းနှင့် ပတ်၍ ရခိုင်လူထုသို့ ရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောသည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက်လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်းမှာရခိုင်လူထု အတွက်တစွန်း တစ လုပ်ကိုင်နိုင်မည်ဟု ယုံကြည် မျှော်လင့်၍ လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်းသာ ဖြစ်ကြောင်း ဆက်လက် ပြောဆိုသည်။ ဒေါ်စောမြရာဇာလင်းကလည်း ငြိမ်းချမ်းဆွေးနွေးဖို့ လမ်းစပွင့်ရန် အတွက် လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်း သာဖြစ်သည်ဟု ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ သည်။ ယခုတစ်ကြိမ် အပတ်အခတ် ရပ်စဲရေး လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်းသည် ယခင် လက်မှတ် ရေးထိုးခြင်းတို့ထက် အဓိပ္ပာယ်ပြည့်ဝမှုရှိ သည်ဟု သူမက ဆက်လက်ပြော သည်။ ယင်းသို့ လက်မှတ် ရေးထိုးပြီး နောက်ပိုင်း တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်ဖွံ့ဖြိုးရေး၊ ပညာရေးနှင့် ကျန်းမာရေးကိစ္စများတွင် အစိုးရနှင့် ပူးတွဲ လုပ်ဆောင် နိုင် မည်ဖြစ်ပြီး နှစ်ဘက်သဘောတူ ကတိကဝတ် စာချုပ်တွင် ပြည်သူကို အကာအကွယ်ပေးသည့်အချက်များလည်း ပါဝင်သည်ဟု ရခိုင်လူထုသို့ ရှင်းလင်းပြောကြားသွားသည်။ အခမ်းအနားသို့ ရခိုင်လူထု တစ်ထောင်ကျော် တက် ရောက် ခဲ့ကြသည်။ စံမောင်သန်း [Arakan State](#)

<http://www.narinjara.com/burmese/alp>